
Protokół Nr X 
Sesji Rady Gminy Rząśnia odbytej w dniu 20 grudnia 2024 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Rząśni. 

 
 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Rząśnia Jarosław Popławski o godzinie 1005 otworzył sesję, a następnie ustalił na 

podstawie listy obecności, że w posiedzeniu uczestniczy 15 Radnych co wobec ustawowego składu Rady Gminy 

wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

W dalszej części Przewodniczący przedstawił porządek obrad i zapytał o ewentualne wnioski w sprawie jego 

zmiany. 

Pkt 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił punkt i otworzył dyskusję. Do porządku nie zgłoszono uwag. 

Pkt 3. Informacja na temat protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący przedstawił punkt i otworzył dyskusję. Do protokołu nie zgłoszono uwag. 

Pkt 4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

rzecz PGE Dystrybucja S.A w Lublinie. 

Przewodniczący przedstawił punkt i oddał głos Wójtowi Gminy Rząśnia, który przedstawił projekt uchwały. Głos 

w tym punkcie zabrał Radny Mariusz Bożek, któremu odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, Przewodniczący Rady 

Gminy oraz Kierownik Referatu Gospodarki i Ochrony Środowiska – Pan Mariusz Bęben. Następnie głos zabrał 

Radny Robert Telenga oraz Radny Adam Rozumek, a wyjaśnień udzielił Kierownik Referatu Gospodarki i 

Ochrony Środowiska – Pan Mariusz Bęben oraz Wójt Gminy. W dalszej kolejności głos zabrali radni: Robert 

Telenga, Mirosław Olczak, Mariusz Bożek, Tomasz Pełka oraz Leszek Szczepański -  wyjaśnień na zadawane 

pytania udzielił Wójt Gminy. Następnie głos zabrał Radny Tomasz Pełka oraz Radny Mariusz Bożek, któremu 

odpowiedzi udzielił Wójt Gminy. 

Wójt Gminy Rząśnia – Pan Tomasz Stolarczyk oraz Przewodniczący Rady Gminy udzielili również wyjaśnień do 

kolejnych pytań zadanych przez Radnego Tomasza Pełkę. Przewodniczący wobec braku kolejnych pytań 

odczytał projekt uchwały a następnie poddał pod głosowanie. Uchwała Nr X/68/2024 w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz PGE Dystrybucja S.A w Lublinie – została przyjęta 15 

głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących się”. 

Pkt 5 i 6  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rząśnia 

na lata 2024-2033. oraz Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Rząśnia na 2024 

rok. 

Przewodniczący przedstawił kolejny punkt. Zaproponował omówienie wspólnie punktów dot. projektu uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rząśnia na lata 2024-2033 oraz projektu uchwały 

w sprawie zmian budżetu Gminy Rząśnia na 2024 rok, po czym oddał głos Skarbnik Gminy, która w sposób 

szczegółowy przedstawiła zmiany przygotowanych projektów uchwał oraz przedstawiła decyzję 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o dokonaniu częściowego umorzenia pożyczki nr 329W/P/2017 

z 14 września 2017 r. przeznaczonej na budowę kanalizacji sanitarnej wraz z przykanalikami w części 

miejscowości Rząśnia wraz z przebudową istniejącej przepompowni ścieków na tłocznie. 



Przewodniczący otworzył dyskusję. Głos w tym punkcie zabrał Radny Robert Telenga, któremu odpowiedz 

udzieliła Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Jura. 

Radny Robert Telenga poruszył również temat dokończenia dokumentacji projektowej dla budowy drogi 

Zielęcin – Rekle. - odpowiedzi do ww. wniosku udzielił Wójt Gminy Rząśnia oraz Przewodniczący Rady Gminy. 

Wobec braku dalszych pytań i uwag odnośnie ww. projektów, Przewodniczący kolejno odczytał projekty uchwał 

i poddał je pod głosowanie. Uchwała Nr X/69/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Rząśnia na lata 2024-2033.– została przyjęta 15 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych” i  

„wstrzymujących się”. Uchwała Nr X/70/2024 w sprawie zmian budżetu Gminy Rząśnia na 2024 rok. – została 

przyjęta 15 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących się”. 

Przewodniczący ogłosił przerwę o godz. 1116 
Przewodniczący wznowił obrady o godz. 1140 

Pkt 7 i 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rząśnia na lata 

2025-2033 oraz  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy Rząśnia na 2025 rok. 

Przewodniczący przedstawił kolejny punkt. Zaproponował omówienie wspólnie punktów dot. projektu uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rząśnia na lata 2025-2033 oraz projektu uchwały w 

sprawie budżetu Gminy Rząśnia na 2025 rok, po czym oddał głos Wójtowi Gminy, który przedstawił projekty 

uchwał. Skarbnik Gminy – Agnieszka Jura na prośbę Przewodniczącego wymienia zadania kontynuowane oraz 

nowo wprowadzone do budżetu na 2025 rok.  Kolejno Przewodniczący przedstawił pozytywne opinie Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 17 grudnia 2024 r.  podjęte : Uchwałą Nr 

IV/282/2024 w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Rząśnia na 2025 r. , Uchwałą Nr 

IV/283/2024 w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Rząśnia na 2025 r. oraz Uchwałą nr 

IV/284/2024 w sprawie opinii dotyczącej projektu uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Gminy Rząśnia 

na lata 2025-2033. 

Głos w tym punkcie zabrał Radny Sławomir Boroń, który przedstawił pozytywną opinię Komisji Budżetu i 

Finansów odnośnie budżetu Gminy Rząśnia na 2025 rok, następnie Przewodniczący otworzył dyskusję. Głos w 

tym punkcie zabrali: Radny Mariusz Bożek, Robert Telenga, Sylwester Sobczak,, Tomasz Pełka, Mirosław Olczak, 

Leszek Szczepański. Do poruszonych tematów oraz na zadane pytania odnieśli się i udzielili odpowiedzi Wójt 

Gminy – Tomasz Stolarczyk, Skarbnik Gminy – Agnieszka Jura oraz kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju 

Gminy – Przemysław Cimcioch. 

Przewodniczący ogłosił przerwę techniczną o godz. 1257 
Przewodniczący wznowił obrady o godz. 1318 

Po przerwie głos w punkcie zabrał Radny Robert Telenga oraz Radny Mariusz Bożek, Leszek Szczepański, Tomasz 

Pełka na które odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Jura oraz Wójt Gminy. 

Wobec braku dalszych pytań i uwag odnośnie ww. projektów, Przewodniczący kolejno odczytał projekty uchwał 

i poddał je pod głosowanie. Uchwała Nr X/71/2024 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rząśnia na lata 2025-2033.– została przyjęta 15 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych” i  

„wstrzymujących się”. Uchwała Nr X/72/2024 w sprawie budżetu Gminy Rząśnia na 2025 rok. – została 

przyjęta 15 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących się”. 

Pkt 9. Sprawy różne. 

Przewodniczący przedstawił kolejny punkt oraz oddał głos Wójtowi Gminy, który podziękował Skarbnik Gminy 

za przygotowanie budżetu na 2025 rok. Przewodniczący otworzył dyskusje. Głos w tym punkcie zabrał: Radny 



Sylwester Sobczak w sprawie odbioru osadów z przydomowych oczyszczalni ścieków, dzierżawy działki pod 

istniejącym placu zabaw w miejscowości Augustów. Radny wznawia również wniosek odnośnie remontu drogi 

powiatowej w miejscowości Kolonia Broszęcin. Następnie Radny Leszek Szczepański w sprawie grantów 

sołeckich, sprzętów zakupionych przez koła gospodyń oraz wykup gruntów pod budowę placu zabaw w 

miejscowości Będków. Radny wnosi również o wymianę przystanków w miejscowości Będków. Na ww. pytania 

odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Rząśnia oraz Kierownik Referatu Gospodarki, Kultury i Sportu – Pan Mariusz 

Bęben. Kolejno Radny Mariusz Bożek w sprawie usterek na drodze powiatowej Rząśnia-Będków oraz 

przepustów na drogach w kierunku miejscowości Kiełczygłów i Zielęcin, na którego pytanie odpowiedzi udzielił 

Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju – Pan Przemysław Cimcioch. Głos zabrał: Radny Tomasz Pełka w 

sprawie przystanków i wiat autobusowych przy drodze powiatowej Rząśnia – Pajęczno, budowy parkingu przy 

stacji PKP Biała Szlachecka oraz chodnika umożliwiającego dojście do stacji. Radny Mirosław Olczak dziękuje w 

imieniu mieszkańców za umożliwienie odbywania mszy świętych w  remizie OSP w Stróży. Radny Robert Telenga 

w sprawie hydrantów, dziury przy drodze powiatowej koło remizy OSP w Zielęcinie oraz naprawy drogi Zielęcin 

– Stróża. Odpowiedzi na zadane pytania udzielił Wójt Gminy. Kolejno głos zabrał: Radny Rafał Szlęk w sprawie 

znaków w ciągu drogi powiatowej oraz instalacji fotowoltaicznych. Radny Grzegorz Mentek w sprawie 

zamontowania tabliczek z numerami posesji na drodze powiatowej na odcinku miejscowości Biała. Radny 

Sylwester Sobczak w sprawie umiejscowienia przystanku autobusowego koło budynku Gminy Rząśnia. Radny 

Tomasz Pełka  w sprawie przejęcia drogi na terenie kolejowym w Miejscowości Biała Ameryka, negocjacji z PKP 

Polskie Linie Kolejowe odnośnie budowy drugiego wejścia na peron od strony drogi powiatowej a co za tym 

idzie rozmów ze Starostwem odnośnie  budowy chodnika od przystanku autobusowego do przejazdu 

kolejowego w miejscowości Biała, jak również w sprawie uruchomieni dodatkowego  dowozu mieszkańców do 

Stacji PKP Biała Szlachecka (np. Sulmierzyce-Biała). Na ww. pytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy zaapelował do mieszkańców w kwestii ostrożności w poruszaniu się po drodze 

Biała – Rząśnia, w związku z prowadzonymi na niej pracami budowlanymi. 

Pkt 10. Zakończenie posiedzenia. 

Przewodniczący zamknął X sesję IX kadencji Rady Gminy Rząśnia o godzinie 1452 
 

 Protokołował/a: Katarzyna Russ 
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